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Godkjenning av innkalling og saksliste  
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Innkalling og sakliste vert godkjent 
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Delegerte saker  
      

Saker 

Saksnummer Tittel 
137/21 Konsesjon for overtaking av gbnr 132/6 - Utkilen - Austrheim kommune 

 
 

139/21 Konsesjon for overtaking av gbnr. 132/5 og 132/49 på Utkilen i Austrheim 
kommune 

 
 

135/21 Løyve til bygging av tomannsbustad på gbnr. 147/126 - Skoteneset - 
Toftegård 

 
 

136/21 Løyve til frådeling av nausttomt frå gbnr. 158/70 - Lerøy 
 

 
138/21 Mellombels bruksløyve til næringsbygg på gbnr. 140/41 - Solevegen 

 
 

141/21 Rammeløyve til tilbygg i næringsområde gbnr. 130/112 - Kaland 
 

 
140/21 Vedtak - ferdigattest - gbnr 148/86 - Åråsvågen 

 
 

 
Framlegg til vedtak: 
Delegerte saker vert tekne til orientering 
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Budsjett- og økonomiplan 2022-2025  
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net) 2022-2025 vert lagt ut 
på høyring. Høyringsfrist vert sett til 02. desember. 

Framlegg til vedtak: 

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke 
slik det ligg føre.  

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne 
VA-prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022. 

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.   

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift 
§5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto 
driftsrammer for dei ulike hovudområda. 

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement): 

a. Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer. 

b. Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.  

c. Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.  

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


d. Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar. 

e. Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.  

f. Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)  

1. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det. 

2. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, 
kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) 
§ 3 første ledd bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. 
Utskrivingsalternativet omfattar også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. 
Takstvedtekter for eigedomsskatt i Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 
083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen 
vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på eigedommar som tidlegare var rekna som «verk og bruk» 
på eit «særskilt fastsett grunnlag» med heimel i overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 
og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 2022 være lik 4/7 av differansen mellom 
eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- og 
installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt 
på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av eigedomsskattegrunnlaget for verk og 
bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4 andre ledd. Eigedomsskatten 
vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste alminnelege taksering I kommunen vart 
gjennomført I 2018 og 2019.  

3. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.  

4. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 2 875 000,- kr.  

5. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre.  

6. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til 
varaordførar er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg 
framlegg i innstilling om godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og 
varaordførar regulerast per mai 2022 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar.  

7. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 % 

8. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak. 

 
 

Saksopplysninger: 
Bakgrunn 

Utdrag frå kommunelova. 



 § 14-3.Behandling av økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning 

Økonomiplanen for de neste fire årene og årsbudsjettet for det kommende året skal vedtas før 
årsskiftet.  Årsregnskapene og årsberetningene skal vedtas senest seks måneder etter regnskapsårets 
slutt. Hvert årsregnskap skal behandles samtidig med tilhørende årsberetning. Vedtaket om 
årsregnskap skal angi hvordan et eventuelt merforbruk i driftsregnskapet skal dekkes inn. 

Formannskapet eller fylkesutvalget innstiller til vedtak om økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og 
årsberetning. Kontrollutvalget skal uttale seg til kommunestyret eller fylkestinget om årsregnskapene 
og årsberetningene før formannskapet eller fylkesutvalget innstiller til vedtak. I kommuner og 
fylkeskommuner med parlamentarisk styreform innstiller kommunerådet eller fylkesrådet til vedtak. 

Innstillingen til økonomiplan og årsbudsjett, med alle forslag til vedtak som foreligger, skal 
offentliggjøres minst 14 dager før kommunestyret eller fylkestinget behandler den. Dette gjelder ikke 
for innstillinger om endring i vedtatt økonomiplan eller årsbudsjett. 

Økonomiplanen, årsbudsjettet, årsregnskapene, årsberetningene og saksdokumentene fra det 
innstillende organet skal sendes departementet til orientering. Dette gjelder også 
revisjonsberetningen og kontrollutvalgets uttalelser til årsregnskapene og årsberetningene. 
Departementet kan gi forskrift om frister for disse oversendelsene. 

 

§ 14-4.Økonomiplan og årsbudsjett 

Økonomiplanen skal vise hvordan langsiktige utfordringer, mål og strategier i kommunale og 
regionale planer skal følges opp. 

Økonomiplanen og årsbudsjettet skal vise kommunestyrets eller fylkestingets prioriteringer og 
bevilgninger og de målene og premissene som økonomiplanen og årsbudsjettet bygger på. De skal 
også vise utviklingen i kommunens eller fylkeskommunens økonomi og utviklingen i gjeld og andre 
vesentlige langsiktige forpliktelser. Vedtaket om årsbudsjett skal angi hvor mye lån som skal tas opp i 
budsjettåret. 

Økonomiplanen og årsbudsjettet skal settes opp i balanse og være realistiske, fullstendige og 
oversiktlige. 

Økonomiplanen skal deles inn i en driftsdel og en investeringsdel. Årsbudsjettet skal deles inn i et 
driftsbudsjett og et investeringsbudsjett og stilles opp på samme måte som økonomiplanen. 

Økonomiplanen kan inngå i eller utgjøre kommuneplanens handlingsdel etter plan- og bygningsloven 
§ 11-1 fjerde ledd. 

Departementet kan gi forskrift om bevilgningsoversikter, økonomiske oversikter og oversikter over 
utviklingen i gjeld 

Vurdering. 

Det er ei glede å ønskje lesaren velkomen til budsjettframlegget for Austrheim kommune. Denne 
gongen er budsjettet ikkje ny berre når det gjeld innhald, tal, mål og tekst, men nå i digital form. 



Målet med denne endringa er å gjere budsjettet meir tilgjengeleg og lettare å lese for innbyggjarar 
og folkevalde. Vi ønskjer å flytte perspektivet frå intern organisering og over på tenestene vi tilbyr og 
korleis vi utviklar desse vidare. Dette krev at vi tenkjer nytt og at vi skriv annleis enn før. Her finn du  
Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net)   

Budsjett og økonomiplan for 2022 –2025 blir  vedteke på rammenivå og har fokus på resultat og 
tenester i langt større grad enn på administrativ organisering av kommunen. Ei viktig målsetjing med 
budsjettet er også å synleggjere samanhengen mellom langsiktige mål i kommuneplanen, via 
budsjett og økonomiplan og ned til dei einskilde tiltak og investeringar. Då vil vi klare å styre 
utviklinga mot å nå målet som er å gjere Austrheim til ein kommune der det er godt både å bu og å 
virke i. Om vi endrar forma på planen/dokumentet, så endrar vi ikkje på den grunnleggjande tanken 
om at kommunedirektøren sitt mål er å sikre innbyggjarar og næringsliv dei beste tenestene det er 
råd å levere med dei resursane vi har til rådvelde slik kommunestyret vedtek rammene og 
ressurstilfanget. Økonomiske måltal er eit viktig verktøy for å styre kommunen sin økonomi i ønska 
retning. Måltala er førande for budsjett og økonomiplan, men kan fråvikast einskilde år. Vi ser at vi i 
2022 og 2023 har eit resultat som ikkje oppnår måltalet for netto driftsresultat. Kommunedirektøren 
kjem difor til å nyta 2022 til å sjå nærare på tiltak som gjer at vi oppnår måltala i 2023. 

Sjølv om kommunen nå er ut av Robek så opplever vi lågare vekst og trong for omstilling. Vi har i vårt 
budsjett for 2022 tatt som forutsetnad ei lønsvekst på 2,9 % årslønsvekst. COVID-19 har synt oss at 
sjølv med god planlegging, er leiarskap i ei omskifteleg tid naudsynt.   

 

Endringar på verdsbasis og her heime syner at ei lågare vekst i økonomien gjev grunn for å syne 
atterhald økonomisk og ikkje vente seg høg vekst i den nasjonale og kommunale økonomien. Sjølv 
om vi no startar ei ny reise inn i eit nytt år, opplever vi at koffertane på mange måtar er pakka frå før.  

Tidlegare vedtak og prioriteringar gjev føringar i den nye økonomiplanen og i budsjettet for 2022. 
Dette tyder at vi må omstille oss i åra som kjem. Det som gjev størst effekt, men det som samstundes 
oftast er vanskelegast å gjennomføre, er strukturendringar, altså t.d. leggje ned ei ikkje lovpålagt 
teneste eller stenge ei avdeling på ein sjukeheim. Problemet med strukturendringar er at dei ofte 
står i motsetnad til andre politiske målsetjingar og at dei skapar stor motstand når dei skal 
gjennomførast. Ein annan måte å redusere kostnader på er å levere eit lågare tenestenivå eller å 
auke eigenbetalinga for dei eksisterande tenestene. Døme på dette kan vere standarden på 
kommunale vegar, endre kriteria for tildeling av tenester, kulturskuletilbod eller SFO-satsar. Også 
denne type tiltak kan vere politisk kostbare å gjennomføre. Den tredje måten å redusere kostnader 
på er å effektivisere organisasjonen og prosessane. Målet med dette er å levere minst like gode 
tenester som i dag, men til ein lågare kostnad. Dette er den enklaste måten å vedta politisk, og 
påverkar brukarar i mindre grad, men tilsette i større grad. Ved å endra måten ein organiserer 
arbeidet eller korleis ein utfører arbeidet kan ein oppnå innsparingar. Å skapa brei oppslutnad rundt 
slike endringar og å faktisk klara å hente ut gevinstar krev dyktig leiarskap på alle nivå, men oppgåva 
er overkommeleg så lenge ein viser stort tolmod. Godt utøvd leiarskap og godt samarbeid er 
nøkkelen for å lukkast med det meste av målsetjingar i organisasjonen. Å investera i å utvikla godt 
leiarskap i Austrheim kommune vert difor ei viktig prioritering for kommunedirektøren.   

For å sikre økonomisk handlefridom har det i Austrheim dei siste åra vorte gjennomført innsparing 
både i fjor og i årets framlegg til budsjett og vidare i økonomiplanperioden.  Der er store 
investeringsbehov i kommunen i dei komande åra. Kommunestyret vil i åra framover måtte prioritere 
mellom investeringar ein må gjere og investeringar ein ønskjer å gjere. Kommunedirektøren vil 
signalisere at den auka kostnaden som følgjer av desse investeringane ikkje kan berast i dei komande 

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


åra utan at dette får konsekvensar for drifta på andre områder. Dette vil ein måtte handtere i 
komande budsjett og økonomiplanar.  

Tidleg innsats og førebygging, samt heilskaplege og tilpassa tenester, er avgjerande for at 
innbyggjarane skal få tenester som skapar livsmeistring i dag og i framtida. Austrheim kommune skal 
arbeide for å sikre rett kapasitet og naudsynt kompetanse samt samarbeide på tvers av tenestene for 
å gje innbyggjarane eit godt og heilskapleg tenestetilbod. Målet er at innbyggjarane i størst mogleg 
grad skal meistre eigen livssituasjon ved å skape gode løysingar og tiltak saman med kommunen og 
relevante aktørar i nærmiljøet og samfunnet kring oss. Kommunestyret avgjer råmane i 
kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett og økonomiplan 2022-2025, medan 
kommunedirektøren gjev sine tilrådingar om driftsrammer og utvikling av tenestene.   Gjennom 
kommunestyret si handsaming av saka er det deira prioriteringar og vedtak som fastset kommunen 
sine mål og rammer for perioden 2022-2025 og legg føringar for korleis vi skal møte framtida saman. 

Framlegget til årsbudsjett og økonomiplan for 2022-2025 vert lagt fram digitalt og gjennom framsikt-
løysinga. Ein finn framlegget ved å følgja denne lenkja: Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- 
og økonomiplan (framsikt.net) 

Konklusjon 

Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net) 2022-2025 vert lagt ut 
på høyring. Høyringsfrist vert sett til 02. desember. 

Framlegg til vedtak: 

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke 
slik det ligg føre.  

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne 
VA-prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022. 

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.   

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift 
§5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto 
driftsrammer for dei ulike hovudområda. 

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement): 

a. Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer. 

b. Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.  

c. Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.  

d. Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar. 

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/
https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/
https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


e. Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.  

f. Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)  

1. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det. 

2. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, 
kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) 
§ 3 første ledd bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. 
Utskrivingsalternativet omfattar også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. 
Takstvedtekter for eigedomsskatt i Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 
083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen 
vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på eigedommar som tidlegare var rekna som «verk og bruk» 
på eit «særskilt fastsett grunnlag» med heimel i overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 
og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 2022 være lik 4/7 av differansen mellom 
eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- og 
installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt 
på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av eigedomsskattegrunnlaget for verk og 
bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4 andre ledd. Eigedomsskatten 
vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste alminnelege taksering I kommunen vart 
gjennomført I 2018 og 2019.  

3. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.  

4. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 2 875 000,- kr.  

5. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre.  

6. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til 
varaordførar er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg 
framlegg i innstilling om godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og 
varaordførar regulerast per mai 2022 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar.  

7. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 % 

8. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak 
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Godkjenning av innkalling og saksliste  
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
 

Saksopplysninger: 
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Godkjenning av møteprotokoll  
 

Vedlegg: 
Protokoll - Formannskapet - 21.10.2021 
Protokoll - Formannskapet - 27.10.2021 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 
 

Saksopplysninger: 
 
 
         
 



 

AUSTRHEIM KOMMUNE 

  

 

Møteprotokoll 

Formannskapet 
 

Møtedato: 21.10.2021 

Møtestad: Austrheim samfunnshus 

Møtetid: 10:00 - 16:20 

 

Monika Kvamme orienterte om Korona – endringar i tiltak og arbeid 

Kommunedelplan Energi og Klima – Sweco orienterte, klokka 13.00  -14.00 

Kommunedirektøren ba om at oppsett formannkapsmøte 18.11.21 blir utsett til 25.11.21 og at 

sakspapira til møte 04.11.21 først vert sendt ut i veke 43. Formannskapet godkjente begge 

endringane. 

Kommunedirektøren informerte ellers om at ein møteplan for neste år vert utarbeida og at ein legg 

inn at sakspapir til formannskap etter regelen skal sendast ut 14 dagar før møte, med unntak av 

augustmøte der det blir vanskeleg å få sakene klar grunna sommarferie. 

 

Ordførar stilte i slutten av møte følgjande spørsmål: 

Er kommunedirektøren informert om at det har vore ILA-smitte i eit av fiskeoppdrettsanlegga i 

kommunen? 

Vert kommunedirektøren informert når evakueringsalarmen går på Equinor sitt anlegg på Mongstad? 

Kommunedirektøren svarte at dette er ikkje informasjon han kjenner til og ordføraren ba om at 

administrasjon tek tak i dette. 

 

 

 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Per Lerøy AP Ordførar 

Inger Lise Brekke H Varaordførar 

Morten Sognnes H Medlem 

Helge Dyrkolbotn KRF Medlem 

Bjørn Inge Håland 
Dyrkolbotn 

SP Medlem 

  
 
 
 
 
 
 



 
Desse møtte frå adminstrasjon: 
Asbjørn Nagell Toft 
Bjørnar Fjellhaug 
Christopher Marius Straumøy 
Kristin Nesbø 
Monika Kvamme 
Odd Harald Dommersnes 
Rolf-Henning Myrmel 
Stein Kåre Løvslett 

 

   

 

 

 

Dato 27.10.2021 

 

 

Per Lerøy         Kristin Nesbø 

ordførar         møtesekretær 
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109/21 Styringsgruppa: Val av løysing for tilrettelegging av Årås skule og godkjenning av 
forprosjekt Kaland skule 

  

 

 

  



 

093/21: Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

FS - 093/21 - 21.10.2021  - Vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

094/21: Godkjenning av møteprotokoll 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 

   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

 

FS - 094/21 - 21.10.2021  - Vedtak: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

095/21: Meldingar 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Meldingane vert tekne til orientering 

   



   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Det var ingen meldingar til møte 

 

 

FS - 095/21 - 21.10.2021  - Vedtak: 

Det var ingen meldingar til møte 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

096/21: Delegerte saker 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Delegerte saker vert tekne til orientering 

   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

FS - 096/21 - 21.10.2021  - Vedtak: 

Delegerte saker vert tekne til orientering 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

097/21: Orienteringssak 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

 
 

 

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Sweco ved Maylinn Myrtvedt, Ørjan Aall og Silje Skjelsvik orientert og stilte spørsmål i samband 

med arbeidet med ny kommunedelplan for Energi og klima. Dei spurte blant anna om kva som har 

vore gjort i perioda sidan forrige klimaplan vart laga og kva mål ein tenkjer å sette framover.   

 

Klimaplan blant anna har vore i aktiv bruk ved oppgradering av kommunale bygg, ved at ein går over 



til el-bilar og ved at ein har fått led-lys langs vegane. Austrheim er en del av Nordhordland 

biosfæreområde og det med fornybar energi er viktig. Signala ellers frå formannskapet om at ein må 

ha høge mål og at ein synleggjer kva måla betyr for kommunen. Ved hjelp av innspel frå 

formannskapet kan administrasjon skrive ei sak til formannskapet om dette.  

Kommunalsjef Monika Kvamme orienterte om status for koronasituasjonen: 2233 har fått dose ein og 

2189 har fått dose 2. Ein har byrja med 3. dose og neste vaksinering for dose 3 vert truleg i desember. 

Når det gjeld testing er det no i utgangspunktet hurtigtestar til dei som har symptom og deira 

nærkontakter.  Det er framleis ein del som ikkje møter til avtalt vaksinasjon og det betyr at doser må 

kastast. Tilsette skal framleis halde seg heime om dei har symptom, dette kan blir utfordrande 

framover. Ellers skryt kommunalsjefen både av tilsette og innbyggjarane sidan vi har hatt få 

smittetilfelle i løpet av pandemien.  

 

 

FS - 097/21 - 21.10.2021  - Vedtak: 

Orienteringane vert teke til vitande. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

098/21: Klage på løyve i byggesak gbnr. 157/81 - Bergsvik 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Formannskapet i Austrheim tek ikkje klagen til følgje. 

Grunngjeving er gjeve i saksutgreiinga. 

Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33. 

Saka vert sendt til Statsforvalteren i Vestland for endeleg avgjerd. 
 

   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Synfaring, desse deltok: 
Formannskapet Per Lerøy (Ap), Inger Lise Brekke (H), Helge Dyrkolbotn (Krf), Aslak Bakke (H), 

Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) 

Frå administrasjonen i Austrheim kommune: 

Christopher M. Straumøy , sakshandsamar.  Han informerte formannskapet om administrasjonen sine 

vurderingar i klagesaka. 

Bjørnar Fjellhaug, kommunedirektør 

Rolf Henning Myrmel 

Asbjørn Nagell Toft 

Stein Kåre Løvslett 

 

Grunneigarar/partar: 

Ruben Johnsen (grunneigar gbnr. 157/60). Han la fram sitt syn i saka og informerte formannskapet om 

klagen sin. 



Espen Pedersen (grunneigar gbnr. 157/81). Han la fram sitt syn i saka og informerte formannskapet 

om det. 

Ivar Bergsvik (Anette Bergsvik hadde gjeve og signert samtykkerklæring på at Ivar Bergsvik kunne 

uttala seg på hennar vegne på synfaringa til formannskapet den 21. oktober 2021.  

Han la fram Anette Bergsvik sitt syn i saka og informerte formannskapet om det. Han kom inn på 

tilkomstvegen og historien her. 

Christopher Marius Straumøy informerte om administrasjonen sine vurderingar i klagesaka og 

påpeikte at det er Statsforvataren som er klageinstans.  

Det var ingen spørsmål frå formannskapet, men det var nokre kommentarar:Bjørn Inge Dyrkolbotn 

(Sp) - Saka har pågått så lenge at no må partane finne ei løysing dei kan leve med. Blir oppgitt over at 

dei strekkjer saka så langt. 

Ordførar Per Lerøy sa seg eining, men  at formnnskapet likevel må halde seg til klagen.  

Inger Lise Brekke (H)- Ønsker å få ein endeleg slutt på saka. Viser også kor viktig det er at ein er 

ryddig og korrekt i sakshandsaminga. 

 

Handsaming i formannskapet: 

Framlegget vart vedteke med fire mot ei røyst.  

 

Per Lerøy (Ap), Inger Lise Brekke (H), Helge Dyrkolbotn (Krf) og Aslak Bakke (H) stemte for 

framlegg til vedtak 

Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) stemte mot. 

 

 

 

 

FS - 098/21 - 21.10.2021  - Vedtak: 

Formannskapet i Austrheim tek ikkje klagen til følgje. 

Grunngjeving er gjeve i saksutgreiinga. 

Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33. 

Saka vert sendt til Statsforvalteren i Vestland for endeleg avgjerd. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

099/21: Klage på administrativt vedtak - oppføring av naust på gbnr 156/185 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Formannskapet tek ikkje klagen til Tarjei Vårbakken til følgje.  
 
Grunngjevinga er gjeve i saksutgreiinga. 
 
Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33.  
 
Saka vert sendt til Statsforvaltaren i Vestland for endeleg avgjerd.  
 

   

 

 



   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Synfaring, desse deltok: 
Formannskapet Per Lerøy (Ap), Inger Lise Brekke (H), Helge Dyrkolbotn (Krf), Aslak Bakke (H), 

Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) 

 

Frå administrasjonen i Austrheim kommune deltok:  

Stein Kåre Løvslett, sakshandsamar.  Han informerte formannskapet om administrasjonen sitt arbeid 

med å opplysa saka, og kva vurderingar som er vorte gjort her. 

Christopher M. Straumøy 

Bjørnar Fjellhaug, kommunedirektør 

Rolf Henning Myrmel 

Asbjørn Nagell Toft 

 

Grunneigarar/partar: 

Tarjei Vårbakken (grunneigar gbnr. 156/7) Han la fram sitt syn i saka og informerte formannskapet 

om klagen sin. 

Olav Hop (grunneigar gbnr. 156/185) Han la fram sitt syn i saka og informerte formannskapet om det. 

Morten Hop  

 

Stein Kåre Løvslett orienterte om saka i møte. 

 

Inger Lise Brekke (H) spurte om det er søkt om å bygge heilt til sjø? Stein Kåre Løvslett kunne 

stadfeste at i endringssøknaden viser det og de er nabovarsle.  

Aslak Bakke (H) - spurte om det er kome inn fleire klager. Stein Kåre Løvslett seier at det er 

merknader til endringssøknaden. 

 

Bjørn Inge Dyrkoltbotn (Sp) sa at det hadde vore interessant og sett protokollen frå 

oppmålingsforretninga.  

 

Protokollen vart vist på skjerm og Stein Kåre Løvslett og Rolf Henning Myrmel forklarte kvifor 

oppmåling frå den tida og kart ikkje stemmer. Vart dessverre gjort ein feil då kartet vart teikna etter 

oppmåling. Dette er svært lenge sidan. Oppmåling er rett utført og protokollen viser det rette, men vart 

feil teikna i kartet. Seinare då karta vart digitalisert  måtte ein legge grenselinjene inn i kartet med ei 

bein grenselinje, ein fekk ikkje knytta det opp mot strandlinja. Norkart la da inn linjene slik at det ser 

ut som om naustetomtane ikkje går heilt ned til sjøen. 

 

Formannskapet påpeikte at det er viktig å sjekke at kartet er oppdatert i denne saka og at ein sjekker 

grenser og kart nøye i byggesøknader.  

 

Handsaming i formannskapet: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

FS - 099/21 - 21.10.2021  - Vedtak: 

Formannskapet tek ikkje klagen til Tarjei Vårbakken til følgje.  

 

Grunngjevinga er gjeve i saksutgreiinga. 

Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33.  

Saka vert sendt til Statsforvaltaren i Vestland for endeleg avgjerd.  

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



 

 

 

100/21: Klage på løyve til Flytebrygge frå Statsforvalteren - gbnr. 166/1 - Vestre Sævrøy 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Formannskapet i Austrheim tek ikkje klagen frå Statsforvalteren i Vestland til følgje. 
 
Grunngjeving er gjeve i saksutgreinga. 
 
Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33. 
 
Saka vert sendt tilbake til Statsforvalteren.   

   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Synfaring, desse deltok: 
Formannskapet Per Lerøy (Ap), Inger Lise Brekke (H), Helge Dyrkolbotn (Krf), Aslak Bakke (H), 

Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) 

 

Formannskapet meinte at administrasjonen skulle senda eit følgjeskriv som opplyste om staden, 

restaureringa, vertilhøve/tryggleiken og be om at  Setjestatsforvaltaren gjev dispensasjon som omsøkt. 

Austrheim kommune er og i sone 3, det må presiserast i dette skrivet. 

 

Frå administrasjonen i Austrheim kommune deltok:  

Christopher Straumøy, sakshandsamar. Han informerte formannskapet om saka, og kva vurderingar 

som er vorte gjort her. 

Bjørnar Fjellhaug, kommunedirektør 

Rolf Henning Myrmel 

Stein Kåre Løvslett 

Asbjørn Nagell Toft 

 

Grunneigarar: 

Bente-Helen R. Alvestad (grunneigar bnr. 166/1). Ho la fram sitt syn i saka. 

Kjetil Alvestad (grunneigar bnr. 166/1) . Han la fram sitt syn i saka. 

 

 

Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp)– Som vi har prata om før, folk bør få legge ut flytebrygger fordi dei set eit 

lite avtrykk i naturen.  

 

Per Lerøy (Ap) Er einig i det.  Ein bør kunne legge ut flytebrygger utover det som ligg i plan. Vi blir 

behandla som om vi er i sone 1 ikkje i sone 3, der vi faktisk er. Denne saka bør vi kjøre heilt opp.  Vi 

treng å gjere det trygt for brukarane og vi privatiserer ikkje om vi gjer dette. 

 

Aslak Bakke (H)– Vi er ganske samstemte i denne saka.   

 

Per Lerøy (Ap) – Får vi avslag igjen, får vi ta kontakt med kommunaldepartementet for å vite kva dei 

meiner med sonene .  

 

 



 

Inger Lise Brekke (H) – Det er tidkrevjande at samfunnet skal handsame slike saker gong etter gong. 

Vi ønsker forutsigbarheit både for oss og for innbyggjarne.   

 

Per Lerøy (Ap)– Vi må forvente at det kjem eit par dispensasjonsøknader sjølv om vi har mye planar 

på plass i Austrheim. 

 

Administrasjon må utgreiie dette grundig og på ein ny måte nå når det vert sendt til settefylkesmann.  

Det blir lagt fram i neste FS til orientering.   

 

Framlegg frå Per Lerøy (Ap): 

Formannskapet i Austrheim tek ikkje klagen frå Statsforvalteren i Vestland til følgje. 

Grunngjeving er gjeve i saksutgreinga, og administrasjon må gjere ei grundig utgreiing og forklare 

godt når dette vert sendt til fylkesmannen.Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33. 

Saka vert sendt tilbake til Statsforvalteren.   

Handsaming i formannskapet: 

Framlegget frå Per Lerøy (Ap) vart samrøystes vedteke 

 

 

FS - 100/21 - 21.10.2021  - Vedtak: 

Formannskapet i Austrheim tek ikkje klagen frå Statsforvalteren i Vestland til følgje. 

Grunngjeving er gjeve i saksutgreinga, og administrasjon må gjere ei grundig utgreiing og forklare 

godt når dette vert sendt til fylkesmannen.Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33. 

Saka vert sendt tilbake til Statsforvalteren.   

 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

101/21: Kommunedelplan for trafikksikring for Austrheim kommune 2022-2030 - Offentleg 

ettersyn 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Kommunedelplan for trafikksikring for Austrheim kommune 2022-2030 kan leggast ut på offentleg 
ettersyn. Høyringsfrist vert 6 veker. Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga. Vedtaket 
er heimla i plan- og bygningslova § 11-14. 

   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Asbjørn Toft orienterte om plan. Det har vore mange aktørar med og det er kome mange innspel. 

Imponerande mange til at ein ikkje har hatt offentlege møter grunna korona. Det har vorre 

arbeidsmøter. Same firma som sist, Norcosult har laga plan. Vi har fått til ein del etter forrige plan.  

Ordførar Per Lerøy (Ap) skryter av plan. Fylket får ein sum dei kan bruke til trafikksikring. Når vi har 

ein god plan er det enkelt å få midlar til våre tiltak. Vi har hatt god uttelling og satser vidare på tiltak. 

Mange andre kommunar var ikkje i posisjon til å søkje når det var mogelge. Vi har jobba godt saman 

om for å lage og sende inn søknader til tiltak.  



Helge Dyrkolbotn (Krf) – Det er ein svært god plan og mange gode innspel.  

Per Lerøy (Ap)  - Vi bør kanskje ha ei prioriteringsliste for dei dyre tiltaka og ei for dei som er 

rimelegare å gjennomføre.   

Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) – Vil presisere at det han har kome med er vidareformidla frå 2 grupper 

som har trafikk som valfag. Dei har synes dette var kjekt å arbeide med.   

Per Lerøy (AP)- Det er kjekt og positivt å ha dei unge med  i slik arbeid. 

Handsaming i formannskapt: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke 

 

 

 

 

FS - 101/21 - 21.10.2021  - Vedtak: 

Kommunedelplan for trafikksikring for Austrheim kommune 2022-2030 kan leggast ut på offentleg 

ettersyn. Høyringsfrist vert 6 veker. Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga. Vedtaket er 

heimla i plan- og bygningslova § 11-14. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

102/21: Felles satsingar for helse- og omsorgssektoren i NH 2021-2031 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Formannskapet rår kommunestyret til å gjera slikt vedtak:  
 
Austrheim kommune sluttar seg til innhald og føringar i «Felles satsingar for helse- og 
omsorgssektoren i Nordhordland 2021-2031», og forpliktar seg til å ta del i felles dialog og prosess 
om dei tema som planen omhandlar. 
 
Austrheim kommune sluttar seg til at Kommunalsjefgruppa for helse og omsorg i Nordhordland får i 
oppdrag å koordinera og organisera oppfølging av prioriterte område i planen. 
 
Austrheim kommune sluttar seg til at det vert utarbeidd handlingsplan for konkretisering av tiltak 
knytt til dei prioriterte områda, og at Rådmannsutvalet får mandat til å godkjenna tiltak i 
handlingsplan. 
 
Austrheim kommune legg til grunn at konkrete tiltak som forpliktar må forankrast i kommunen, og 
kommunen kan reservera seg mot å gå inn i konkret samarbeid sjølv om ein har slutta seg til planen. 

   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Monica Kvamme orientere om plan. Den har vore oppe både rådmannsgruppa og regionrådet.  

Styringsdokument for kommunalsjefane i Nordhordland. Vi har mange like utfordringar og er bedre 

om vi gjer ting saman/likt.   

 

Handsaming i formannskapet: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke 

 

 



 

 

FS - 102/21 - 21.10.2021  - Vedtak: 

Formannskapet rår kommunestyret til å gjera slikt vedtak:  

 

Austrheim kommune sluttar seg til innhald og føringar i «Felles satsingar for helse- og 

omsorgssektoren i Nordhordland 2021-2031», og forpliktar seg til å ta del i felles dialog og prosess 

om dei tema som planen omhandlar. 

 

Austrheim kommune sluttar seg til at Kommunalsjefgruppa for helse og omsorg i Nordhordland får i 

oppdrag å koordinera og organisera oppfølging av prioriterte område i planen. 

 

Austrheim kommune sluttar seg til at det vert utarbeidd handlingsplan for konkretisering av tiltak 

knytt til dei prioriterte områda, og at Rådmannsutvalet får mandat til å godkjenna tiltak i 

handlingsplan. 

 

Austrheim kommune legg til grunn at konkrete tiltak som forpliktar må forankrast i kommunen, og 

kommunen kan reservera seg mot å gå inn i konkret samarbeid sjølv om ein har slutta seg til planen. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

103/21: Utviding av ramme for startlån 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Austrheim kommune søker Husbanken om ei ekstra tildeling på 10 millionar kroner, for å kunna 
tilby som startlån.  

   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om at administrasjon og ordførar har hatt møte med 

Husbanken og at dei oppfordra kommunen om å søkje om ei ekstra tildeling. Ordførar Per Lerøy la til 

at Husbanken ønskjer at kommunane bidreg til at folk kan nytte ordninga med startlån.  

 

Handsaming i formannskapet: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke 

 

 

FS - 103/21 - 21.10.2021  - Vedtak: 

Austrheim kommune søker Husbanken om ei ekstra tildeling på 10 millionar kroner, for å kunna tilby 

som startlån.  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

 

 



107/21: Klage på delingsløyve på nausttomt på gbnr 165/54 - Baløy 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Formannskapet i Austrheim tek ikkje klagen til følgje. 
Grunngjeving er gjeve i saksutgreiinga. 
Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33. 
Saka vert sendt til Statsforvalteren i Vestland for endeleg avgjerd. 

 
   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Synfaring, desse deltok: 
Formannskapet Per Lerøy (Ap), Inger Lise Brekke (H), Helge Dyrkolbotn (Krf), Aslak Bakke (H), 

Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) 

 

Frå administrasjonen i Austrheim kommune deltok:  

Asbjørn Toft, sakshandsamar.  Han informerte formannskapet om administrasjonen sine vurderingar i 

klagesaka. 

Alf Kvant. Han viste møtelyden kor dei regulerte nausta kan plasserast i tråd med reguleringsplanen 

for området. 

Christopher M. Straumøy 

Bjørnar Fjellhaug, kommunedirektør 

Rolf Henning Myrmel 

Stein Kåre Løvslett 

 

Grunneigarar/deltakarar: 

Oddny M Hauge Kleppe (grunneigar gbnr. 165/6) Ho la fram sitt syn i saka og informerte 

formannskapet om klagen sin og handgjevingsavtalen 

Stein Hansen (båtforeninga) Han la fram sitt syn i saka. 

Øystein Rongevær (båtforeninga) Han la fram sitt syn i saka. 

Jarle Sognnes (båtforeninga) Han la fram sitt syn i saka. 

 

Asbjørn Toft orienterte:  

Søknad om deling frå gunneigar. Grunneigar er Austrheim kommune. Når søknaden er i tråd med 

plan, blir det behandla på vanleg måte. Kven søkjar seinare selger til er ein privatrettsleg sak.   

Det er grunneiarane som er parter i denne saka.   

Dette gjeld område N3. Bergen og Hordaland Turlag (BHT)treng i god base på fastlandet. Dei drifter 

Rongeværskulen, folk må kome seg til og frå og dei treng lager på fastlandet.   

Det er offentleg parkeringsplass på kommunen sin grunn.   

Det er ikkje noko i håndgjevingsavtala som gjer at ein ikkje kan handsame delingssaka. Men har 

behandla klagen i saka likevel.   

Det er Austrheim kommune som er grunneigar, og som ønsker å handle i sameksistens med 

grunneigarar og båtforening og andre interresentar i området.   

Det er eit anna området som kunne vore aktuelt, men det er ikkje sikkert at ein får lov å bygge naust 

der.   

Bergen og Hordaland Turlag har kommentert at dei ikkje føler at det andre området ikkje er så trygt i 

høve trafikk og det er og usikkert om ein får lov å bygge naust der.  

 

 

 



 

Aslak Bakke (H)– Viktig at bygdefolket blir sett og høyrt her. Kva ser vi for oss av aktivitet i området. 

Båtlaget har og ymse ståande der?   

Rolf Henning Myrmel kunne stadfeste at kontaineren er kome utan løyve, det har vore diskutert i 

administrasjon, men ein har ikkje bedt om at den blir fjerna. Det same gjeld tilhengarane som vert 

plassert der.  

Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) - Vi må finne ei løysing som alle kan leve med. Det må ikkje blir slik at 

ein part ikkje blir tilfreds med løysinga. 

Helge Dyrkolbotn (Krf) - Det kan bli feil uansett kva ein gjer. Vi skal i alle fall ikkje selge areal til 

naust til nokon. Kanskje bør vi utsette saka. Administrasjon bør sette seg ned med partane og finne ut 

kva ein kan gjere. Finne andre måtar å løyse dette på, slik at partane vert nøgde. Det er svært verdifult 

for oss å ha Turlaget på laget og ein ønskjer fornøgde hytteeigarar. Turlaget synes nok det hastar, men 

vi må ikkje haste så mykje at vi ikkje får ei god løysing.  

Inger Lise Brekke (H) – Alle har lyst til å finne ei løysing der alle parter føler at dei blir ivareteke, men 

vi bør i alle fall prøve å finne ei løysing som alle er tent med. Må tenkje på  kva behovet er og kva er 

ein tent med. Kan det vere ei komboløysing, med lagringsbehov dekka på parkeringsplassen. 

Asbjørn Toft - Vi må vere handlingsorientert. Området N3, her kan vi bygge på i dag, dei to andre 

rektangelene kan ein også bygge der, det er i tråd med plan. Meiner at vi må halde på N3 i vedtak.  Så 

kan ein få på plass parkeringsplass der ein har sett på det, ein avlastningsparkeringsplass.   

Aslak Bakke (H)– N3 det er her turlaget ein ønsker å ha. Båtforeninga ønsker også denne plassen. Det 

bør nok vere noko meir dialog her, men samstundes vi bør gi eit raskt svar til dei involverte. 

 

Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) – Einig, vi treng meir dialog, kanskje med heile formannskapet og 

partane. 

 

Inger Lise Brekke (H) – Er det ikkje mogeleg å bygge noko på den fyllinga ? 

Asbjørn Toft svarte at det veit det ikkje før det er prøvt i forhold til statforvaltaren og vegvesenet. 

Alternativ kan vere at ei bygger naustet no, så kan ein prøve å få bygge eit naust til, for deretter gå i 

dialog med kven som skal bruke det nordlige naustet. 

 

Per Lerøy (Ap) - Det er ikkje aktuelt å gå for kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak i dag. Vi skal 

legge til rette for aktivitet. Vi bør lage ei gruppe som kan ha dialog her.  Eigenteg bør  vi bygge 

naustet sjølv og leige ut til turlag og båtforening. Samtidig omregulere snuplass og fylling for å sikre 

at vi får nok areal til det ein treng. Planområdet burde vore trekt nordover. Det vil ta noko tid, men da 

gir vi ikkje frå oss råderetten. Vi treng ei god løysing der alle kan leve saman om aktivitet og bruk av 

området. For å unngå konflikter framover, bl.a. når det gjeld parkering.  Vi kan bygge 3 naust/boder, 

men vi må også løyse parkeringsproblema. Ønsker å gjere området enda meir attraktivt. Lage eit 

utvalg som kan jobbe fram til neste formannskap.   

 

Helge Dyrkolbotn (Krf) - Det er viktig at ein så for som mulig kjem i dialog med partane for å høre 

om dette kan vere ei løysing.   

 

Per Lerøy (Ap) framlegg la fram følgjande framlegg til vedtak i møte:  

 

Formannskapet tek klagen til følgje. Kommunedirektøren set ned ei gruppe som skal finna ei løysing 

som alle partar er tent med. Gruppa skal vera samansett av representantar frå 

kommuneadministrasjonen, representantar frå Baløy, enten fastbuande eller personar med 

fritidsbustadar, representantar frå Rongevær Båtlag og representantar frå Bergen og Hordaland Turlag.  

 

Kommunen vil ikkje gje frå seg grunn i området, men ønskjer sjølv å byggja og eiga eit eller fleire 

bygg for utleige til partane i saka. Det beste er om heile N3-området vert bygd ut med det same og at 

veg og parkeringsareala vert opparbeida til ein tilfredsstillande standard. Leigeavtalane kan, som for 

Rongevær kurs og fritidssenter, vera på inntil 40 år. Det beste for kommunen vil vera at leigetakarane 

vert ansvarlege for vedlikehaldet i leigeperioden. Rongevær Båtlag er alt etablert i området, men det 

må også skrivast ein avtale for den aktiviteten dei har per i dag. Denne avtalen skal danne mal for 



liknande avtalar for båtlaga i Finnsvågen, Øksneset og i Søre Fonnesvågen/Kaland.  

 

Kommunen skal snarast utvida planområdet for båthamna i Baløy til området langs fylkesvegen til og 

med området rundt den kommunale kaien i Baløy. Planområdet skal også omfatta sundet mellom 

Baløy og Slissøyna og snuplassen på Baløy. I det utvida planområdet må ein leggja inn areal for naust 

eller utstyrsbuer, samt flytebryggjer.  

 

Handsaming i formannskpet: 

Framlegget frå Per Lerøy (Ap) vart samrøystes vedteke 
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Formannskapet tek klagen til følgje. Kommunedirektøren set ned ei gruppe som skal finna ei løysing 

som alle partar er tent med. Gruppa skal vera samansett av representantar frå 

kommuneadministrasjonen, representantar frå Baløy, enten fastbuande eller personar med 

fritidsbustadar, representantar frå Rongevær Båtlag og representantar frå Bergen og Hordaland Turlag.  

 

Kommunen vil ikkje gje frå seg grunn i området, men ønskjer sjølv å byggja og eiga eit eller fleire 

bygg for utleige til partane i saka. Det beste er om heile N3-området vert bygd ut med det same og at 

veg og parkeringsareala vert opparbeida til ein tilfredsstillande standard. Leigeavtalane kan, som for 

Rongevær kurs og fritidssenter, vera på inntil 40 år. Det beste for kommunen vil vera at leigetakarane 

vert ansvarlege for vedlikehaldet i leigeperioden. Rongevær Båtlag er alt etablert i området, men det 

må også skrivast ein avtale for den aktiviteten dei har per i dag. Denne avtalen skal danne mal for 

liknande avtalar for båtlaga i Finnsvågen, Øksneset og i Søre Fonnesvågen/Kaland.  

 

Kommunen skal snarast utvida planområdet for båthamna i Baløy til området langs fylkesvegen til og 

med området rundt den kommunale kaien i Baløy. Planområdet skal også omfatta sundet mellom 

Baløy og Slissøyna og snuplassen på Baløy. I det utvida planområdet må ein leggja inn areal for naust 

eller utstyrsbuer, samt flytebryggjer.  

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

108/21: Mandat og retningslinjer for val av ungdomsrådet 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

1. Kommunestyret vedtek retningslinjene for Austrheim ungdomsråd slik dei ligg føre.  
2. Følgjande representantar vert vald til Austrheim ungdomsråd: 

Frå Årås skule: 
8.klasse:          Solfrid Gjerde Skoge           (representant) 
                    Julie Johansen Isene           (vara) 
9.klasse:          Simen Fonnes                     (representant) 
                    Sofie Risnes                    (vara) 
10.klasse:          Aura Øksnes Nordgard           (representant) 
                    Frida Hjertås                     (vara) 

Frå Kaland skule: 
10.klasse:          Annicka Sletten           (representant)  
 

Frå Austrheim vidaregåande skule: 



Evelyn Risnes Bjørnbekk                     (representant) 
Emil Ånneland                                         (representant) 
Niklas Risnes                                         (vara) 
Sunniva Vallestad Årås                               (vara) 

           
Funksjonstid er 2 år om ikkje anna er oppgitt. Ungdomsrådet konstituerer seg sjølv med leiar 
og nestleiar. 

 
   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om at etter endringar i kommunelova og etter at vi har 

endra skulestrukturen måtte ein endre retningslinjene for ungdomsrådet. Ein ønskjer engasjert ungdom 

i rådet, dei treng ikkje vere heimebuande i kommunen og det er teke omsyn til den gamle skulekrinsen 

med ungdom frå Åsheimkrinsen. 

Handsaming i formannskapet: 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøytes vedteke 
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1. Kommunestyret vedtek retningslinjene for Austrheim ungdomsråd slik dei ligg føre.  

2. Følgjande representantar vert vald til Austrheim ungdomsråd: 

Frå Årås skule: 

8.klasse:          Solfrid Gjerde Skoge           (representant) 

                        Julie Johansen Isene            (vara) 

9.klasse:          Simen Fonnes                      (representant) 

                        Sofie Risnes                        (vara) 

10.klasse:        Aurora Øksnes Nordgard     (representant) 

                        Frida Hjertås                        (vara) 

Frå Kaland skule: 

10.klasse:          Annicka Sletten                 (representant)  

 

Frå Austrheim vidaregåande skule: 

Evelyn Risnes Bjørnbekk                           (representant) 

Emil Ånneland                                            (representant) 

Niklas Risnes                                              (vara) 

Sunniva Vallestad Årås                               (vara) 

           

Funksjonstid er 2 år om ikkje anna er oppgitt. Ungdomsrådet konstituerer seg sjølv med leiar og 

nestleiar. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

109/21: Styringsgruppa: Val av løysing for tilrettelegging av Årås skule og godkjenning av 

forprosjekt Kaland skule 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

1. Formannskapet gjev tilslutnad til at kommunedirektøren innarbeider låneopptak for inntil 
kr 25 mill samla for skuleprosjektet i økonomi- og budsjettplan for 2022-2025. Dette 
dekkjer tilrettleggingar, utomhusplan og eventuelle omkostningar.  

2. Forprosjekt for Kaland skule vert lagt ut på anbod.  
3. Alternativ 3.3 vert vald for Årås skule. Norconsult utarbeidar forprosjekt med teikningar 

og utomhusplan. Det vert også lagt fram eit kostnadsestimat.  
4. Begge prosjekta skal haldast innanfor ramma på kr 25 mill inkl sanering av bygg på Kaland.  

 
   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om saka. Saka skal handsamanst i neste møte den 

28.10.21. Da blir det synfaring med Norconsult. Monika Kvamme stiller da på vegne av 

kommunedirektøren.  

Formannskapet er styringsgruppe for prosjektet og får derfor statusoppdateringar. Skal ein auke 

rammene for prosjektet kan det får konsekvensar for framtidige investeringar. 

 

Kaland - det er lagt opp til at Kaland 1 vert sanert. Slik det er tilrådd får ein ei god løysing med at 

skulen frå eit bra uteområdet og ein slepp samlokalisering med barnehagen. Vi må bli flinkare med 

skilting på bygga våre, det er ikkje enkelt å sjå kor hovudinngangen til skulen er. Kostandsestimat er 

lang over ramma ein har sett på, og ein må sjå på kva ein kan realisere. 

Det har vore innspel både frå barnehage og skule og dei meiner at det er løysingar vi kan leve med når 

vi skal rehabilitere og ikkje bygge nytt.  

Årås - det er lagt opp til utbygging av eksisterande areal. Norconsult meiner det er nok areal, men at 

ein må sjå på om ein kan omdisponere. Det foreligg førebels ingen utomhusplan, den blir utarbeida 

utifrå om det blir utbygging eller ombygging. Når Norconsult veit kva løysing kommunen går for 

treng dei berre nokre veker på å lage ein utomhusplan.  

 

Innstillinga er at vi må få mest mogeleg ut av dei midlane vi har. Det blir kanskje ikkje den mest 

optimale løysinga, men den vi kan få mest ut av.  

Det blr ikkje lagt ut på offentleg høyring før ein har landa prosjektet noko meir. Korpset har ikkje vor 

ansett som intern høyringspart.  

 

Kommunedirektøren stadfesta at prisestimatet vi skal sjå på er Norconsult sitt. 

 

 

Ordførar Per Lørøy : Vi er ein nynorskkommune, innspela frå skulane er på bokmål. Ber om at ein tek 

det tilbake til skulane. Det same gjeld konsulentane vi nyttar.  

Aslak Bakke (H)– Det er viktig at ein tek høgde for det som skjer framover. Går ein utover rammene, 

må ein har oversikt over det.   

Per Lerøy (Ap)– det er gjort ein omfattende og grei jobb som er gjort her.   

Bjørnar Fjellhaug– vi hadde ikkje bedt om teikningar i mulighetstudien, men no har vi fått det og har 

dermed kan ein enklare sjå korleis det blir i dei løysingnae ein går for.  

Helge Dyrkoltbotn (Krf)– Det er nokre avvik i høve skulebruksplan. I forhold til økonomi, kan ei si at 

noko skal prioriterast, medan andre ting bør det vente i første omgang.  

Bjørnar Fjellhaug - No har vi fått alt vi ønsker inn og vi greier nok ikkje realisere alt på same tid. 



Politikaren må altså si kva vi skal ta med det same og kva kan vente.   

Handsaming i formannskapet: 

Det vert ikkje gjor vedtak i saka i dag. Det skal ei om avtalt gjere vedtak i seinare møte, etter 

synfaringar. 

Med dette grunnlaget vert saka utsett. 
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Saka vert utsett 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 



 

AUSTRHEIM KOMMUNE 

  

 

Møteprotokoll 

Formannskapet 
 

Møtedato: 27.10.2021 

Møtestad: Ungdommens hus 

Møtetid: 12:00 - 16:00 

 

Synfaring på skulane, og handsaming av sak 109/21: 

Styringsgruppa: Val av løysing for tilrettelegging av Årås skule og godkjenning av forprosjekt Kaland 

skule 

 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Per Lerøy AP Ordførar 

Inger Lise Brekke H Varaordførar 

Morten Sognnes H Medlem 

Helge Dyrkolbotn KRF Medlem 

Bjørn Inge Håland 
Dyrkolbotn 

SP Medlem 

  
Desse møtte frå adminstrasjonen: 
Anita Soltveit 
Ketil Tjore 
Monika Kvamme 
Rolf-Henning Myrmel 
Stian Marøy 

 

   

 

Austrheim 28. oktober 2021 

 

 

Per Lerøy         Ketil Tjore  

ordførar         møtesekretær 

  



 

 

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

110/21 Godkjenning av innkalling og saksliste 

111/21 Styringsgruppa: Val av løysing for tilrettelegging av Årås skule og godkjenning av 
forprosjekt Kaland skule 

  

 

 

  



 

110/21: Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
   

   

27.10.2021 FORMANNSKAPET 

Formannskapet var samla før synfaring.  

Protokollen frå møtet 21. oktober vart ikkje teke opp, den kjem opp i formannskapet 4. november. 

Handsaming i formannskapet: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 
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Innkalling og sakliste vert godkjent 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

111/21: Styringsgruppa: Val av løysing for tilrettelegging av Årås skule og godkjenning av 

forprosjekt Kaland skule 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg: 

1. Formannskapet gjev tilslutnad til at kommunedirektøren innarbeider låneopptak for inntil 
kr 25 mill samla for skuleprosjektet i økonomi- og budsjettplan for 2022-2025. Dette 
dekkjer tilrettleggingar, utomhusplan og eventuelle omkostningar.  

2. Forprosjekt for Kaland skule vert lagt ut på anbod.  
3. Alternativ 3.3 vert vald for Årås skule. Norconsult utarbeidar forprosjekt med teikningar 

og utomhusplan. Det vert også lagt fram eit kostnadsestimat.  
4. Begge prosjekta skal haldast innanfor ramma på kr 25 mill inkl sanering av bygg på Kaland.  

 
   

   

21.10.2021 FORMANNSKAPET 

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om saka. Saka skal handsamanst i neste møte den 

28.10.21. Da blir det synfaring med Norconsult. Monika Kvamme stiller da på vegne av 

kommunedirektøren.  

Formannskapet er styringsgruppe for prosjektet og får derfor statusoppdateringar. Skal ein auke 

rammene for prosjektet kan det får konsekvensar for framtidige investeringar. 

 

Kaland - det er lagt opp til at Kaland 1 vert sanert. Slik det er tilrådd får ein ei god løysing med at 



skulen frå eit bra uteområdet og ein slepp samlokalisering med barnehagen. Vi må bli flinkare med 

skilting på bygga våre, det er ikkje enkelt å sjå kor hovudinngangen til skulen er. Kostandsestimat er 

lang over ramma ein har sett på, og ein må sjå på kva ein kan realisere. 

Det har vore innspel både frå barnehage og skule og dei meiner at det er løysingar vi kan leve med når 

vi skal rehabilitere og ikkje bygge nytt.  

Årås - det er lagt opp til utbygging av eksisterande areal. Norconsult meiner det er nok areal, men at 

ein må sjå på om ein kan omdisponere. Det foreligg førebels ingen utomhusplan, den blir utarbeida 

utifrå om det blir utbygging eller ombygging. Når Norconsult veit kva løysing kommunen går for 

treng dei berre nokre veker på å lage ein utomhusplan.  

 

Innstillinga er at vi må få mest mogeleg ut av dei midlane vi har. Det blir kanskje ikkje den mest 

optimale løysinga, men den vi kan få mest ut av.  

Det blr ikkje lagt ut på offentleg høyring før ein har landa prosjektet noko meir. Korpset har ikkje vor 

ansett som intern høyringspart.  

 

Kommunedirektøren stadfesta at prisestimatet vi skal sjå på er Norconsult sitt. 

 

 

Ordførar Per Lørøy : Vi er ein nynorskkommune, innspela frå skulane er på bokmål. Ber om at ein tek 

det tilbake til skulane. Det same gjeld konsulentane vi nyttar.  

Aslak Bakke (H)– Det er viktig at ein tek høgde for det som skjer framover. Går ein utover rammene, 

må ein har oversikt over det.   

Per Lerøy (Ap)– det er gjort ein omfattende og grei jobb som er gjort her.   

Bjørnar Fjellhaug– vi hadde ikkje bedt om teikningar i mulighetstudien, men no har vi fått det og har 

dermed kan ein enklare sjå korleis det blir i dei løysingnae ein går for.  

Helge Dyrkoltbotn (Krf)– Det er nokre avvik i høve skulebruksplan. I forhold til økonomi, kan ei si at 

noko skal prioriterast, medan andre ting bør det vente i første omgang.  

Bjørnar Fjellhaug - No har vi fått alt vi ønsker inn og vi greier nok ikkje realisere alt på same tid. 

Politikaren må altså si kva vi skal ta med det same og kva kan vente.   

Handsaming i formannskapet: 

Det vert ikkje gjor vedtak i saka i dag. Det skal ei om avtalt gjere vedtak i seinare møte, etter 

synfaringar. 

Med dette grunnlaget vert saka utsett. 
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Saka vert utsett 

 

27.10.2021 FORMANNSKAPET 

Formannskapet var på synfaring i denne saka.  

 

Synfaring Kaland skule: 

Formannskapet: 

Per Lerøy, ordførar (Ap) 

Inger Lise Brekke, varaordførar (H) 

Bjørn Inge H. Dyrkolbotn, formannskapet (Sp) 

Helge Dyrkolbotn, formannskapet (KrF) 

Morten Sognnes, formannskapet (H) 

 

Administrasjonen: 

Monika Kvamme, fungerande kommunedirektør  

Rolf Henning Myrmel, leiar teknisk drift 

Arild Tresvik, teknisk drift 



Anita Soltveit, Ungdomskonsulent 

 

Andre:  

Birgitte Gullaksen, rektor Kaland skule 

Sissel Berge Monslaup, styrar Kaland barnehage 

Annicka Sletten, 10. klasse/elevrådet Kaland skule 

Oda Flotve Vik, 10. klasse/elevrådet Kaland skule 

Anita Hagen, Norconsult  

Janina Fenne, HTV Fagforbundet 

Monica Mjanger, nestleiar Utdanningsforbundet, vara HTV Utdanningsforbundet 

Anne Lise Pedersen, arbeidsplasstillitsvalde Utdanningsforbundet 

Gerd Marie Fonnes, FAU-leiar Årås 

Veronika Halvorsen, FAU-leiar Kaland 

 

Synfaring Årås skule: 

Formannskapet: 

Per Lerøy, ordførar (Ap) 

Inger Lise Brekke, varaordførar (H) 

Bjørn Inge H. Dyrkolbotn, formannskapet (Sp) 

Helge Dyrkolbotn, formannskapet (KrF) 

Morten Sognnes, formannskapet (H) 

 

Administrasjonen: 

Monika Kvamme, fungerande kommunedirektør 

Stian Marøy, prosjektleiar 

Rolf Henning Myrmel, leiar teknisk drift  

Arild Tresvik, teknisk drift  

Anita Soltveit, Ungdomskonsulent 

Ketil Tjore, møtesekretær 

 

Andre: 

Anita Hagen, Norconsult  

Janina Fenne, HTV Fagforbundet 

Trude Bertelsen, arbeidsplasstillitsvalde Utdanningsforbundet 

Gerd Marie Fonnes, FAU-leiar Årås 

Karl Ludvig Daae, verneombod 

Gunn Håland Dyrkolbotn, inspektør Årås skule 

Bodil Boie Brekkan, rektor Årås skule 

Kasper Wiik Daae, elevrådsleiar Årås skule 

Monika Soltveit Gabrielli, HTV Utdanningsforbundet 

 

Det vart ikkje gjort vedtak i saka etter synfaringa, i staden er det invitert til ein ny innspelsrunde, før 

saka skal til politisk handsaming i formannskapet sitt møte 25. november. Denne informasjonen vart 

sendt ut torsdag 28. oktober: 

 

God torsdag! 

I går onsdag var det synfaring i samband med skulesaka, FS 109/21, som de finn via 

møteportalen/innsyn. 

Formannskapet 21.10.2021 - Austrheim kommune (sing.no) 

I etterkant av formannskapet vart det sendt ut slik invitasjon til å komma med innspel: 

Rådmannen orienterte i samband med formannskapet sitt møte 21/10, og deretter synfaring 27/10. 

 

Formannskapet gjorde ikkje noko vedtak onsdag, men det var semje om å opna for innspel etter 

synfaringa. 

I samråd med kommunedirektøren sender eg ut litt info om prosessen vidare.  

http://innsyn.sing.no/Austrheim/innsyn/wfinnsyn.ashx?response=mote&moteid=447&


· Det vert mogleg å komma med nye innspel i denne saka. Fristen er onsdag 3. november, og 

innspel skal sendast til Postmottaket vårt, post@austrheim.kommune.no 

· Eksisterande innspel ligg inne, og vert teke med vidare i arbeidet. 

· Dei innspela som kjem, skal vurderast av kommunedirektøren sine menn, evt. med støtte frå 

Norconsult, før saka skal sendast ut til FS for vidare handsaming. 

· Saka skal opp i FS 25/11. Ordførar/formannskapet har sagt at det vert utsending ei veke før, 

mot vanlegvis to. Så det er utsending 18/11. 

 

No var det jo fleire på synfaringa enn det er på adresselista over, så det er fint om de deler denne 

informasjonen med dei andre som var der, til dømes tillitsvalde, elevrådsleiarane, verneomboda. 

 

Med vennleg helsing 

Ketil Tjore 

Servicekontoret 

 

Handsaming i formannskapet: 

Vedtak i saka kjem først i møtet 25. november, så saka er utsett. 

 

FS - 111/21 - 27.10.2021  - Vedtak: 

Vedtak i saka kjem først i møtet 25. november, så saka er utsett. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

mailto:post@austrheim.kommune.no


Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 
114/21 

 

Formannskapet PS 04.11.2021 
 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Ketil Tjore FE-033 

 
21/1190 

   

 
Delegerte saker  
 
 

Saker 

Saksnummer Tittel 
137/21 Konsesjon for overtaking av gbnr 132/6 - Utkilen - Austrheim kommune 

 
 

139/21 Konsesjon for overtaking av gbnr. 132/5 og 132/49 på Utkilen i Austrheim 
kommune 

 
 

135/21 Løyve til bygging av tomannsbustad på gbnr. 147/126 - Skoteneset - 
Toftegård 

 
 

136/21 Løyve til frådeling av nausttomt frå gbnr. 158/70 - Lerøy 
 

 
138/21 Mellombels bruksløyve til næringsbygg på gbnr. 140/41 - Solevegen 

 
 

141/21 Rammeløyve til tilbygg i næringsområde gbnr. 130/112 - Kaland 
 

 
140/21 Vedtak - ferdigattest - gbnr 148/86 - Åråsvågen 

 
 

 
 
Framlegg til vedtak: 
Delegerte saker vert tekne til orientering 
 

Saksopplysninger: 



 
 
         
 



Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 
115/21 

 

Formannskapet PS 04.11.2021 
 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Ketil Tjore FE-033 

 
21/1190 

   

 
Orienteringssak  
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
 
 

Saksopplysninger: 
 
 
         
 



Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 
116/21 

 

Formannskapet PS 04.11.2021 
 

 

Austrheim Ungdomsråd PS  
 

 

Eldrerådet PS  
 

 

Kommunestyret PS  
 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS  
 

 

Arbeidsmiljøutvalet PS  
 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Odd Harald Dommersnes FE-150 

 
21/283 

   

 
Budsjett- og økonomiplan 2022-2025  
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net) 2022-2025 vert lagt ut 
på høyring. Høyringsfrist vert sett til 02. desember. 

Framlegg til vedtak: 

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke 
slik det ligg føre.  

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne 
VA-prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022. 

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.   

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift 
§5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto 
driftsrammer for dei ulike hovudområda. 

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement): 

a. Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer. 

b. Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.  

c. Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.  

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


d. Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar. 

e. Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.  

f. Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)  

1. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det. 

2. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, 
kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) 
§ 3 første ledd bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. 
Utskrivingsalternativet omfattar også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. 
Takstvedtekter for eigedomsskatt i Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 
083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen 
vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på eigedommar som tidlegare var rekna som «verk og bruk» 
på eit «særskilt fastsett grunnlag» med heimel i overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 
og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 2022 være lik 4/7 av differansen mellom 
eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- og 
installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt 
på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av eigedomsskattegrunnlaget for verk og 
bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4 andre ledd. Eigedomsskatten 
vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste alminnelege taksering I kommunen vart 
gjennomført I 2018 og 2019.  

3. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.  

4. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 2 875 000,- kr.  

5. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre.  

6. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til 
varaordførar er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg 
framlegg i innstilling om godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og 
varaordførar regulerast per mai 2022 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar.  

7. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 % 

8. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak. 

 
 

Saksopplysninger: 
Bakgrunn 

Utdrag frå kommunelova. 



 § 14-3.Behandling av økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning 

Økonomiplanen for de neste fire årene og årsbudsjettet for det kommende året skal vedtas før 
årsskiftet.  Årsregnskapene og årsberetningene skal vedtas senest seks måneder etter regnskapsårets 
slutt. Hvert årsregnskap skal behandles samtidig med tilhørende årsberetning. Vedtaket om 
årsregnskap skal angi hvordan et eventuelt merforbruk i driftsregnskapet skal dekkes inn. 

Formannskapet eller fylkesutvalget innstiller til vedtak om økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og 
årsberetning. Kontrollutvalget skal uttale seg til kommunestyret eller fylkestinget om årsregnskapene 
og årsberetningene før formannskapet eller fylkesutvalget innstiller til vedtak. I kommuner og 
fylkeskommuner med parlamentarisk styreform innstiller kommunerådet eller fylkesrådet til vedtak. 

Innstillingen til økonomiplan og årsbudsjett, med alle forslag til vedtak som foreligger, skal 
offentliggjøres minst 14 dager før kommunestyret eller fylkestinget behandler den. Dette gjelder ikke 
for innstillinger om endring i vedtatt økonomiplan eller årsbudsjett. 

Økonomiplanen, årsbudsjettet, årsregnskapene, årsberetningene og saksdokumentene fra det 
innstillende organet skal sendes departementet til orientering. Dette gjelder også 
revisjonsberetningen og kontrollutvalgets uttalelser til årsregnskapene og årsberetningene. 
Departementet kan gi forskrift om frister for disse oversendelsene. 

 

§ 14-4.Økonomiplan og årsbudsjett 

Økonomiplanen skal vise hvordan langsiktige utfordringer, mål og strategier i kommunale og 
regionale planer skal følges opp. 

Økonomiplanen og årsbudsjettet skal vise kommunestyrets eller fylkestingets prioriteringer og 
bevilgninger og de målene og premissene som økonomiplanen og årsbudsjettet bygger på. De skal 
også vise utviklingen i kommunens eller fylkeskommunens økonomi og utviklingen i gjeld og andre 
vesentlige langsiktige forpliktelser. Vedtaket om årsbudsjett skal angi hvor mye lån som skal tas opp i 
budsjettåret. 

Økonomiplanen og årsbudsjettet skal settes opp i balanse og være realistiske, fullstendige og 
oversiktlige. 

Økonomiplanen skal deles inn i en driftsdel og en investeringsdel. Årsbudsjettet skal deles inn i et 
driftsbudsjett og et investeringsbudsjett og stilles opp på samme måte som økonomiplanen. 

Økonomiplanen kan inngå i eller utgjøre kommuneplanens handlingsdel etter plan- og bygningsloven 
§ 11-1 fjerde ledd. 

Departementet kan gi forskrift om bevilgningsoversikter, økonomiske oversikter og oversikter over 
utviklingen i gjeld 

Vurdering. 

Det er ei glede å ønskje lesaren velkomen til budsjettframlegget for Austrheim kommune. Denne 
gongen er budsjettet ikkje ny berre når det gjeld innhald, tal, mål og tekst, men nå i digital form. 



Målet med denne endringa er å gjere budsjettet meir tilgjengeleg og lettare å lese for innbyggjarar 
og folkevalde. Vi ønskjer å flytte perspektivet frå intern organisering og over på tenestene vi tilbyr og 
korleis vi utviklar desse vidare. Dette krev at vi tenkjer nytt og at vi skriv annleis enn før. Her finn du  
Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net)   

Budsjett og økonomiplan for 2022 –2025 blir  vedteke på rammenivå og har fokus på resultat og 
tenester i langt større grad enn på administrativ organisering av kommunen. Ei viktig målsetjing med 
budsjettet er også å synleggjere samanhengen mellom langsiktige mål i kommuneplanen, via 
budsjett og økonomiplan og ned til dei einskilde tiltak og investeringar. Då vil vi klare å styre 
utviklinga mot å nå målet som er å gjere Austrheim til ein kommune der det er godt både å bu og å 
virke i. Om vi endrar forma på planen/dokumentet, så endrar vi ikkje på den grunnleggjande tanken 
om at kommunedirektøren sitt mål er å sikre innbyggjarar og næringsliv dei beste tenestene det er 
råd å levere med dei resursane vi har til rådvelde slik kommunestyret vedtek rammene og 
ressurstilfanget. Økonomiske måltal er eit viktig verktøy for å styre kommunen sin økonomi i ønska 
retning. Måltala er førande for budsjett og økonomiplan, men kan fråvikast einskilde år. Vi ser at vi i 
2022 og 2023 har eit resultat som ikkje oppnår måltalet for netto driftsresultat. Kommunedirektøren 
kjem difor til å nyta 2022 til å sjå nærare på tiltak som gjer at vi oppnår måltala i 2023. 

Sjølv om kommunen nå er ut av Robek så opplever vi lågare vekst og trong for omstilling. Vi har i vårt 
budsjett for 2022 tatt som forutsetnad ei lønsvekst på 2,9 % årslønsvekst. COVID-19 har synt oss at 
sjølv med god planlegging, er leiarskap i ei omskifteleg tid naudsynt.   

 

Endringar på verdsbasis og her heime syner at ei lågare vekst i økonomien gjev grunn for å syne 
atterhald økonomisk og ikkje vente seg høg vekst i den nasjonale og kommunale økonomien. Sjølv 
om vi no startar ei ny reise inn i eit nytt år, opplever vi at koffertane på mange måtar er pakka frå før.  

Tidlegare vedtak og prioriteringar gjev føringar i den nye økonomiplanen og i budsjettet for 2022. 
Dette tyder at vi må omstille oss i åra som kjem. Det som gjev størst effekt, men det som samstundes 
oftast er vanskelegast å gjennomføre, er strukturendringar, altså t.d. leggje ned ei ikkje lovpålagt 
teneste eller stenge ei avdeling på ein sjukeheim. Problemet med strukturendringar er at dei ofte 
står i motsetnad til andre politiske målsetjingar og at dei skapar stor motstand når dei skal 
gjennomførast. Ein annan måte å redusere kostnader på er å levere eit lågare tenestenivå eller å 
auke eigenbetalinga for dei eksisterande tenestene. Døme på dette kan vere standarden på 
kommunale vegar, endre kriteria for tildeling av tenester, kulturskuletilbod eller SFO-satsar. Også 
denne type tiltak kan vere politisk kostbare å gjennomføre. Den tredje måten å redusere kostnader 
på er å effektivisere organisasjonen og prosessane. Målet med dette er å levere minst like gode 
tenester som i dag, men til ein lågare kostnad. Dette er den enklaste måten å vedta politisk, og 
påverkar brukarar i mindre grad, men tilsette i større grad. Ved å endra måten ein organiserer 
arbeidet eller korleis ein utfører arbeidet kan ein oppnå innsparingar. Å skapa brei oppslutnad rundt 
slike endringar og å faktisk klara å hente ut gevinstar krev dyktig leiarskap på alle nivå, men oppgåva 
er overkommeleg så lenge ein viser stort tolmod. Godt utøvd leiarskap og godt samarbeid er 
nøkkelen for å lukkast med det meste av målsetjingar i organisasjonen. Å investera i å utvikla godt 
leiarskap i Austrheim kommune vert difor ei viktig prioritering for kommunedirektøren.   

For å sikre økonomisk handlefridom har det i Austrheim dei siste åra vorte gjennomført innsparing 
både i fjor og i årets framlegg til budsjett og vidare i økonomiplanperioden.  Der er store 
investeringsbehov i kommunen i dei komande åra. Kommunestyret vil i åra framover måtte prioritere 
mellom investeringar ein må gjere og investeringar ein ønskjer å gjere. Kommunedirektøren vil 
signalisere at den auka kostnaden som følgjer av desse investeringane ikkje kan berast i dei komande 

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


åra utan at dette får konsekvensar for drifta på andre områder. Dette vil ein måtte handtere i 
komande budsjett og økonomiplanar.  

Tidleg innsats og førebygging, samt heilskaplege og tilpassa tenester, er avgjerande for at 
innbyggjarane skal få tenester som skapar livsmeistring i dag og i framtida. Austrheim kommune skal 
arbeide for å sikre rett kapasitet og naudsynt kompetanse samt samarbeide på tvers av tenestene for 
å gje innbyggjarane eit godt og heilskapleg tenestetilbod. Målet er at innbyggjarane i størst mogleg 
grad skal meistre eigen livssituasjon ved å skape gode løysingar og tiltak saman med kommunen og 
relevante aktørar i nærmiljøet og samfunnet kring oss. Kommunestyret avgjer råmane i 
kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett og økonomiplan 2022-2025, medan 
kommunedirektøren gjev sine tilrådingar om driftsrammer og utvikling av tenestene.   Gjennom 
kommunestyret si handsaming av saka er det deira prioriteringar og vedtak som fastset kommunen 
sine mål og rammer for perioden 2022-2025 og legg føringar for korleis vi skal møte framtida saman. 

Framlegget til årsbudsjett og økonomiplan for 2022-2025 vert lagt fram digitalt og gjennom framsikt-
løysinga. Ein finn framlegget ved å følgja denne lenkja: Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- 
og økonomiplan (framsikt.net) 

Konklusjon 

Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net) 2022-2025 vert lagt ut 
på høyring. Høyringsfrist vert sett til 02. desember. 

Framlegg til vedtak: 

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke 
slik det ligg føre.  

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne 
VA-prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022. 

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.   

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift 
§5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto 
driftsrammer for dei ulike hovudområda. 

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement): 

a. Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer. 

b. Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.  

c. Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.  

d. Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar. 

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/
https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/
https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


e. Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.  

f. Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)  

1. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det. 

2. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, 
kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) 
§ 3 første ledd bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. 
Utskrivingsalternativet omfattar også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. 
Takstvedtekter for eigedomsskatt i Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 
083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen 
vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på eigedommar som tidlegare var rekna som «verk og bruk» 
på eit «særskilt fastsett grunnlag» med heimel i overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 
og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 2022 være lik 4/7 av differansen mellom 
eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- og 
installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt 
på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av eigedomsskattegrunnlaget for verk og 
bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4 andre ledd. Eigedomsskatten 
vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste alminnelege taksering I kommunen vart 
gjennomført I 2018 og 2019.  

3. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.  

4. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 2 875 000,- kr.  

5. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre.  

6. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til 
varaordførar er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg 
framlegg i innstilling om godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og 
varaordførar regulerast per mai 2022 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar.  

7. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 % 

8. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak 
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